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Seksueel geweld  -  Expertiseontwikkeling

Op dit ogenblik beschikken zowel de Zorgcentra na Seksueel Geweld (in het kader van de 
slachtofferzorg) als het Instituut voor de Gerechtelijke Opleiding (IGO) (in het kader van 
de strafvervolging van daders) reeds over ruime expertise inzake seksueel geweld.

Het zou bijgevolg zeer nuttig kunnen zijn om deze expertise te bundelen en ter beschikking 
te stellen van de Orde van Vlaamse balies zodat alle Nederlandstalige advocaten minstens 
via een algemene korte opleiding vertrouwd zouden kunnen worden met deze materie.

De algemene opleiding zou mogelijk nog kunnen gevolgd worden door een experten-
opleiding, waarbij een advocaat dan een attest kan krijgen zoals dit nu ook al bestaat voor 
gespecialiseerde jeugdadvocaten.

In haar beleidsnota 2019-2024 kondigde de minister immers aan te zullen onderzoeken of 
er een samenwerking mogelijk is tussen de juridische eerstelijnsbijstand en de Zorgcentra 
na Seksueel Geweld teneinde slachtoffers van seksueel geweld de mogelijkheid te geven 
om in de Zorgcentra zelf hun juridische vragen aan speciaal opgeleide advocaten te stellen.

1. Wat is het standpunt van de minister omtrent dit voorstel en is zij van plan om, in 
samenspraak met haar federale collega van Justitie en de Voorzitter van de Orde van 
Vlaamse balies, op dit punt op korte termijn de vereiste initiatieven te nemen?

2. Heeft de minister al onderzocht of er een samenwerking mogelijk is tussen de 
juridische eerstelijnsbijstand en de Zorgcentra na Seksueel Geweld?

3. Welke andere initiatieven neemt de minister inzake expertiseontwikkeling bij seksueel 
geweld?
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1-2.Ik stelde inderdaad de federaal minister van Gelijke Kansen bevoegd voor de 
Zorgcentra na Seksueel Geweld voor om een samenwerking te realiseren tussen de 
Commissies voor Juridische Bijstand en de Zorgcentra. Door die samenwerking kunnen 
slachtoffers van seksueel geweld in gesprek gaan met gespecialiseerde advocaten van 
deze commissies bijvoorbeeld wanneer ze nog twijfelen om klacht in te dienen of ze 
meer willen weten over wat hen te wachten staat, maar kunnen ze hen ook advies 
vragen over bijvoorbeeld hoe het zit met verzekeringen in het kader van de feiten of 
wat ze kunnen ondernemen om te scheiden wanneer de dader hun partner was. Deze 
juridische eerstelijnsbijstand wordt op dit moment al georganiseerd op vaste 
momenten op verschillende locaties, zoals in het justitiehuis, OCMW, sociaal huis en 
binnenkort ook in het Zorgcentrum zelf. De contacten om dat ook in de Zorgcentra 
mogelijk te maken zijn immers gelegd. De eerste concrete afspraken voor de 
Zorgcentra in Gent en Brussel zijn gemaakt. Nu is het aan de federale minister voor 
Gelijke Kansen om hier de knoop over door te hakken. De commissies juridische 
eerstelijnsbijstand zijn alvast bereid en klaar om dit op te nemen. 

Wat betreft een opleiding voor de advocaten van de juridische eerstelijnsbijstand, was 
de Orde van de Vlaamse Balies zelf van plan om een opleiding te organiseren. Gezien 
een samenloop van omstandigheden en corona, werd dit uitgesteld naar volgend jaar. 
Daarom heb ik contact opgenomen om aan te bieden deze opleiding voor hen te 
organiseren en te subsidiëren. 

3. Ik kondigde al aan dat we de expertise van de justitiehuizen op dit vlak willen 
versterken. In samenwerking met het Universitair Forensisch Centrum, steuncentrum 
voor de begeleiding en behandeling van daders van seksueel misbruik, zal een 
gespecialiseerde opleiding geboden worden aan alle 504 justitieassistenten. Het is de 
bedoeling dat dit een vaste opleiding wordt voor alle nieuwe justitieassistenten. 
Daarnaast heb ik een werkgroep rond risicotaxatie en risicomanagement opgericht. 
Eens we aan de slag gaan met die instrumenten, zal er uiteraard ook een specifieke 
opleiding risicotaxatie zedendelinquenten voorzien worden voor de psychologen die 
hiermee aan de slag gaan binnen de justitiehuizen. 


